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Čísla, kterými se operuje při tažení proti hernímu byznysu, jsou značně zkreslená, 
tvrdí prezident Asociace společností provozujících casina Tomáš Kment. Kromě 
potlačování negativních vlivů tohoto odvětví chybí podle něj v plánované regulaci 
stabilita pro obor, z něhož mají plynout státní kase miliardy.  
 
- LN Vláda včera schválila balík zákonů, které mají zregulovat hazard. Tyto 
návrhy jsou od počátku vystaveny ostré kritice herního průmyslu, která 
přetrvává i po četných úpravách. Co nejvíce vadí provozovatelům kasin?  
 
Na počátku to bylo jako boj na život a na smrt, protože hysterie, která se kolem 
hazardu v Česku v posledních letech spustila, je iracionální. Nechci říkat, že tento 
byznys nepřináší společenská rizika, ale ve své podstatě je to styl zábavy, který je v 
pořádku. Musí se jen umět postavit negativním jevům, které s sebou přináší 
patologické hráčství. Vždy tu byli a budou lidé, kteří se chtějí pobavit tím, že hrají a 
sázejí přitom peníze. A nelze jim v tom přece bránit, stejně jako jim nezakazujete 
nakupovat drahé motorky nebo luxusní kabelky. My se ale ve své podstatě regulaci, 
která tady dlouho chyběla, nebráníme. Proto v zásadě nemáme až na pár věcí, které 
se dají doladit v legislativním procesu, problém s regulatorní částí toho balíku 
zákonů. S tou jsme schopni se víceméně smířit. Co nás ale opravdu trápí, je daňová 
část. Zvýšení sazeb je podle nás neúnosné a studie dopadů na odvětví, která zákon 
provází, takzvaná RIA, pracuje se zkreslenými čísly. V zásadě to na nás působí, že 
byla konstruována tak, aby to vyšlo.  
 
- LN Tudíž sazby daní, tak jak jsou nyní v novém zákoně nastaveny, budou mít 
podle vás drtivější dopad na herní průmysl, než uvádí RIA?  
 
Určitě. Ta studie vychází z podivných čísel jakýchsi ukázkových loterijních 
společností, ale ta nemají s reálnými náklady nic společného. Třeba firma s 
dvoumiliardovým obratem by podle nich měla odpisy jen 28 milionů, což je nesmysl. 
Aby dosáhla takového obratu, musela by mít řadu provozoven se spoustou zařízení, 
které se odepisuje. Pak jim vychází, že odvětví zůstane ziskové a nebude důvod jej 
opouštět. My jsme si nechali na základě účetních výkazů našich členů, kteří mají na 
kasinovém byznysu, tedy takzvané živé hře, v Česku podíl okolo 75 procent, udělat 
studii od Ernst & Young. Podle té nám vyšlo, že s navrhovanými sazbami daně by se 
našich devět členů namísto do zisku skoro půl miliardy dostalo do ztráty ve výši sto 
milionů. A představa, že majitelé kasin budou ještě optimalizovat náklady, je lichá. 
Každý soukromý podnikatel optimalizuje náklady, aby měl co nejvyšší zisk, který si 
může částečně rozdělit a částečně reinvestovat do firmy. My aktuálně odvádíme přes 
31 procent obratu státu, s novými daňovými úpravami se dostaneme někam k 45 až 
50 procentům.  
 
 
 
 
 



- LN Návrh ministerstva financí počítá s tím, že by se živé hry jako ruleta danily 
30 procenty a videoloterijní terminály, které jsou rovněž v kasinech a mají tam 
nejvyšší limity na sázky, pak 35 procenty. Říkáte, že to je zničující. Jaká sazba 
podle vás není?  
 
Každý podnikatel vám řekne, že čím nižší, tím lepší. Ale reálně došlo před rokem ke 
zvýšení sazby na dvacet procent a to je podle mě únosná míra. Při ní je ještě možné 
ze zisku platit investice do rozvoje. Nicméně byznys je zřejmě schopen smířit se ještě 
se sazbou, která nepůjde přes 25 procent z obratu.  
 
- LN Tudíž jste proti odstupňování sazeb podle rizikovosti hry, jak to nyní stojí 
v návrhu, kdy nejméně společensky nebezpečné hry mají mít odvod 25 procent 
z obratu a nejrizikovější 35 procent?  
 
Vidíme to jako problém. A to proto, že se při hodnocení rizikovosti opět vychází z 
podivných čísel. Existuje studie nákladovosti léčení závislosti na hazardu. V ní jsou 
náklady státu spojené s touto léčbou a s následky, které gambling s sebou nese, 
vyčíslené na 16 miliard korun. Jenže zhruba 60 procent toho čísla je dopočítáno na 
základě australské studie, která pracuje se sumami, jež se v Austrálii používají pro 
soudní procesy, ve kterých se určuje odškodné. Bez toho by to číslo bylo někde 
okolo 3,5 miliardy, a to ještě bůhví jestli. Tím samozřejmě nechci říct, že gamblerství 
není problém. Je a velký a je třeba proti němu bojovat. A vyžaduje to i zodpovědný 
přístup od firem v tomto byznysu. My umíme lidem, kteří mají potíže s kontrolou své 
hráčské vášně, pomoci. Když nám dají vědět, jsme schopni jim na jejich žádost 
zamezit přístup do kasina. Ale stále si myslím, že plošnou represí nelze obcházet 
zodpovědnost každého sama za sebe. Také nebráníme lidem kupovat si luxusní 
kabelky nebo drahá auta, i když to může být začátek jejich finančních problémů.  
 
- LN Ale gambling je přece jen nebezpečnější než touha po luxusní kabelce…  
 
Určitě to nepopírám. Je naprosto nezbytné zabránit třeba lidem, kteří jsou na 
sociálních dávkách, aby je prohráli na nějakém automatu. Ale tohle se v kasinech 
neděje. Je to přece jen prostředí, kam chodí lépe situovaní lidé se bavit. A těm není 
třeba nařizovat, jestli mohou vsadit dvě nebo padesát korun. A ještě ke všemu u 
našich členů, kteří mají převážnou část byznysu v příhraničí, tvoří až 90 procent 
klientely cizinci. Což je mimochodem další zkreslené číslo, když se mluví o tom, kolik 
Češi za rok prosázeli. Naposledy tedy 139 miliard. Jednak třeba konkrétně u kasin, 
která tvoří asi deset procent celkového loterijního byznysu, je skutečně valná část 
tržeb závislá na cizincích. A jednak to číslo je šíleně nadsazené, minimálně o čtyřicet 
padesát procent. Jedna částka je tam započítána několikrát. Třeba na automatu tam 
hráč nahází tisícikorunu, něco vyhraje, něco prohraje. A to, co vyhrál, tam nahází 
znovu a tak stále dokola, až se z té tisícikoruny stane třeba deset tisíc.  
 
- LN Vláda ovšem počítá díky navýšení daní, proti kterému brojíte, s vyššími 
příjmy pro státní rozpočet, a to v řádu miliard korun.  
 
To je ale další problém té dopadové studie. V tom si v podstatě stát lže do kapsy. 
Bere aktuální stav trhu, že takhle bude vypadat i po zavedení přísnější regulace, a 
násobí novými sazbami aktuální obraty. To je ale nesmysl. A vůbec nepočítá s tím, 



že jsou města a obce, kde omezují herny. Ve výsledku může přijít pokles ve výběru 
daní a bude to znamenat přesun k černému trhu.  
 
 
 
- LN Na počátku jste zmiňoval, že i v regulatorní části nové legislativy jsou věci, 
které vás tíží…  
 
Jsou tam například některé od reality odtržené požadavky na sledování hotovosti, 
kterou klient přináší do kasina, a je to zdůvodňováno bojem proti praní špinavých 
peněz. V tomto směru ale kasina již dostatek opatření mají. Nicméně největším 
problémem navrhované i stávající legislativy je, že neposkytuje investorům dostatek 
jistoty. Délka licence je nyní na tři roky s možným prodloužením na pět. Do 
základního povolovacího procesu navíc není zapojená obec, která pak může 
kdykoliv, když se aktuální politické reprezentaci zlíbí, měnit pravidla a pokoušet se 
vykazováním hazardu ze svého území sbírat body u voličů. Přitom si vezměte, že 
investice do nového kasina je 220 milionů korun minimálně a ta se vám za tři roky 
nevrátí.  
 
- LN Takže byste stáli o to, aby do povolovacího procesu byly zapojeny od 
počátku obce, jako tomu mimochodem bývalo v devadesátých letech?  
 
Přesně tak. Je to jednoduchý parametr, který umožní plánovat investice. Povolení by 
pak mohla být dlouhodobější a změna politické reprezentace na radnici by 
neohrožovala návratnost investice. Ostatně s tím počítá novela, kterou chce předložit 
lidovecký poslanec Jan Bartošek, aby Česká republika sladila svou legislativu s 
evropskou a nehrozilo jí placení pokut od příštího roku. Aktuální nestabilita je 
skutečně neúnosná… Podívejte se na Prahu. Před rokem něco fungovalo a nynější 
vedení magistrátu to mění o 180 stupňů.  
 
- LN Dobře, ale zrovna aktuální plány Prahy vám přece musejí konvenovat. 
Magistrát chce v Praze v zásadě jen kasina, a to na konkrétních 23 
vytipovaných místech v hotelích s určitou kapacitou plus na ruzyňském letišti. 
To vypadá, jako byste jim při plánování vedli ruku…  
 
Každá regulace někomu nahrává. A když zde bylo prostředí bezmála jakékoliv 
restrikce prosté, tak každý krok k tomu, aby se to změnilo, bude pro někoho výhodný 
a pro někoho ne. Pražské vedení si zřejmě vyhodnotilo, že zde chce jen zábavní 
produkt pro vyšší vrstvu a cizince, protože sociálně slabí patologičtí hráči skutečně 
do kasin nechodí. Ale abych byl upřímný, při všech těch veletočích bych v Praze do 
kasina rozhodně neinvestoval.  
 


